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ZPRÁVA O ČINNOSTI KONTROLNÍ KOMISE 

VYSOKOŠKOLSKÉHO ODBOROVÉHO SVAZU  

ZA OBDOBÍ OD 1. VÝROČNÍ KONFERENCE VOS  
 

 

 

 

 Kontrolní komise se věnovala kontrole plnění základních úkolů VOS daných Stanovami, 

Finančním řádem a Usnesením 1. výroční konference VOS se zaměřením na sledování efektivnosti 

činnosti výboru. Pravidelně se také zabývala ekonomickými otázkami. 

 

 

I. Práce výboru 

 

 Mezi konferencemi se výbor sešel k devíti řádným jednáním s 96% průměrnou účastí. 

Výbor se  zodpovědně zabýval úkoly, které mu byly uloženy usnesením 1. výroční konference:  

 

2.1 Uhradit skutečný deficit hospodaření VOS za rok 2010 z finančního majetku VOS.  

2.2 Přihlásit se k  účasti na realizaci projektu „Rozšiřování a zvyšování  kvality poskytovaných 

služeb pro zaměstnance prostřednictvím sociálního dialogu a pomocí rozvoje lidských 

zdrojů sociálních partnerů - ČMKOS a ASO“ na období  2010–2012. 

2.3 Pokračovat v plnění úkolů přijatých XIX. Sjezdem VOS a to: 

     -   V souvislosti s poklesem členské základny spolupracovat s jednotlivými ZO příp. 

          KOR v  jednotlivých univerzitních městech při pořádání veřejných setkání 

          se zaměstnanci veřejných vysokých škol. 

-   Informovat průběžně ZO VOS o spolupráci s MŠMT, sociálními partnery a dalšími 

     subjekty, kterou považuje za důležitou pro plnění hlavních úkolů VOS a pro posílení 

     prestiže VOS. 

       -   Pozorně sledovat přípravu tezí věcného záměru zákona o terc.vzdělávání a žádat 

            MŠMT aby vedle akademických reprezentací byl k jejich projednávání pozván i 

            zástupce VOS. 



2.4 Sledovat úpravy rozpočtu MŠMT a neprodleně informovat ZO VOS o úsporných 

opatřeních. 

 

Co se týká bodu 2.1. nebylo nutno realizovat prodej podílových listů fondu PIONEER, jak je 

zřejmé ze zprávy o hospodaření. Výbor věnoval v souladu s bodem 2.2. potřebnou péči přípravě 

semináře v rámci projektu „Rozšiřování a zvyšování  kvality poskytovaných služeb pro 

zaměstnance prostřednictvím sociálního dialogu a pomocí rozvoje lidských zdrojů sociálních 

partnerů - ČMKOS a ASO“, do nějž se VOS zapojil. Pro seminář se podařilo zajistit vhodné téma, 

kvalitní lektorku i termín. Zarážející byl však malý zájem ze strany ZO, i když pravidla tohoto 

projektu umožnila na rozdíl od předchozího roku konání semináře v Praze. Co se týká bodu 2.3., 

ze strany výboru VOS byl tento bod plněn průběžně plněn, avšak pořádání veřejných setkání 

se zaměstnanci veřejných vysokých škol nebylo možné bez spolupráce jednotlivých ZO a KOR. 

Rovněž k úkolům vyplývajícím z bodu 2.4. výbor zodpovědně přistupoval ve své činnosti 

v průběhu celého období, tento bod samozřejmě nelze vzhledem k jeho povaze chápat jako úkol 

ohraničený pouze na období mezi konferencemi.  

 

Z dlouhodobých úkolů je nutno ocenit zejména spolupráci s RVŠ a ČKR i všechny aktivity 

výboru směrem k MŠMT. Je třeba také konstatovat, že se výbor pravidelně zabýval zápisy kontrolní 

komise a reagoval na její podněty. 

 

 

 

II. Kontrola hospodaření a inventarizace 

 

 Kontrolní komise se na svých zasedáních zabývala výsledky hospodaření a konstatovala, že 

i v roce 2010 se dařilo odpovědným přístupem k plnění schváleného rozpočtu.snižovat provozní 

náklady a tak uzavřít hospodaření s nižším schodkem, než byl rozpočtován. Rozpočet na rok 2011 

je navržen obdobně jako v předchozím roce, KK doporučuje jeho schválení. To však nic nemění na 

faktu, že současný trend je dlouhodobě neudržitelný. Je tedy nutné se vážně zabývat všemi reálnými 

variantami fungování VOS v delším časovém horizontu, dva z možných scénářů pro nepříliš 

vzdálenou budoucnost již výbor předložil ve své zprávě. KK rovněž provedla inventarizaci. 

Porovnáním inventárních seznamů se skutečným stavem nebyly shledány žádné rozdíly. Komise 

považuje za důležité, aby i v roce 2011 byla věnována maximální pozornost co nejlepšímu uložení a 

podle možností i zhodnocení finančního jmění VOS. 



 

 

 

 III. Základní organizace VOS a členská základna 

 

 I v roce 2010 došlo k poklesu členské základny. 5526 členů (dle stavu k 30.6.) představuje 

cca 32 %-ní organizovanost při vztažení k přepočtenému počtu pracovníků veřejných vysokých 

škol. Do konce roku 2010 zaplatilo členské příspěvky jen 74 ZO, a to v mnoha případech se 

zpožděním, v některých případech i dosti značným; U zbývajících ZO to tedy znamená nutnost 

přistoupit v souladu se Stanovami VOS k pozastavení členství těchto ZO ve VOS. 

 

1. výroční konference uložila ZO tyto úkoly: 

 

4.1 Uhradit členské příspěvky na činnost VOS na rok 2010 ve výši 210,- Kč za člena ZO VOS 

do 11. 4. 2010 na číslo účtu: 1934922329/0800 ČS, a.s. OP Praha 1. 

4.2 Pokračovat v plnění úkolů přijatých XIX. Sjezdem VOS a to: 

       -   Nejpozději do jednoho měsíce od podpisu kolektivní smlouvy nebo dodatku k ní zaslat 

            kopii sekretariátu VOS. 

       -   Uveřejnit na vnitřních webových stránkách vysoké školy odkaz na kontakt se základní 

            odborovou organizací. 

       -   Využívat materiály postoupené výborem VOS k informování členů VOS a dalších 

            pracovníků a k propagaci práce VOS. 

4.3 Podávat návrhy na zajištění finanční rovnováhy rozpočtu VOS. 

4.4 Připravovat a vyhledávat kandidáty do funkcí VOS. 

 

Jako každoročně je přístup ZO k plnění usnesení velmi rozdílný a žádný bod nelze 

považovat za stoprocentně splněný. S výjimkou bodu týkajícího se úhrady členských příspěvků, 

který v termínu nesplnilo 33 ZO a zcela splněn nebyl ani ke konci roku 2010, nelze plnění 

jednotlivých bodů usnesení přesně kvantifikovat. To se týká i dalších povinností ZO, jako je 

zpracování evidenčních listů a jejich zaslání na sekretariát VOS. 

 

 

 

 



 

IV. Hodnocení práce kontrolní komise 

 

V období mezi konferencemi se kontrolní komise sešla k osmi zasedáním se 100% účastí. KK se 

pravidelně zabývala kontrolou usnesení a hospodařením VOS, které jsou rozebrány v předchozích 

bodech. Vzhledem k aktuální situaci věnovala kontrolní komise i v tomto období větší pozornost 

sledování vývoje hodnoty investovaných prostředků do fondu Pioneer Trust. Fond v posledním roce  

osciluje kolem ceny 0,95 Kč za podílový list s minimálním růstovým trendem. Kontrolní komise 

věnovala i nadále pozornost internetovým stránkám VOS, její závěry a doporučení byly využity 

výborem VOS při přípravě koncepce nových webových stránek svazu.  

Předseda KK RNDr. Bauer se zúčastnil V. sjezdu ČMKOS, řádného zasedání Valné 

hromady Klubu školství a vědy Brno a v zastupoval VOS na slavnostním shromáždění studentů a 

zaměstnanců Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně konaném u příležitosti 9. výročí jejího založení. V 

průběhu roku se podle potřeby účastnil zasedání výboru VOS, zejména v souvislosti s návrhem na 

navýšení základního jmění KŠV Brno, kterým se KK intenzivně zabývala.  

 Doc. Jančarová se účastnila jednání Sněmů ČMKOS, je členkou předsednictva Asociace 

důchodců odborářů, v jejímž výkonném výboru zastupuje VOS. Dále pracovala v ekonomické 

komisi Rady seniorů jako zástupce Asociace důchodců odborářů a zúčastnila se konference 

„Perspektivy sociálních systémů“ pořádané ČMKOS a Friedrich Ebert Stiftung. 

Ing. Luňáček se zúčastnil 29.11.2010 mimořádného zasedání Valné hromady Klubu školství 

a vědy Brno. Dále se v průběhu celého roku zabýval přípravou podkladů pro jednání, zejména 

týkajících se situace na finančních trzích a provozu webových stránek VOS. 

 

 
 


